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Mødereferat: LUU Teknologi 
 

Dato Den 5. december 2024 Tid: 13:00 – 16:00 

Sted Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230 

Mødeleder Jane Winther Hougaard 

Deltagere Jane Winther Hougaard, Dansk Metal 
Torben Gadegaard, Dansk Metal 

Heinrik Christiansen, Dansk Metal 
Erik Sletkær Jensen, 3F 
Patrick Beyer, DI 
Jacob Bismuth, Learnmark Horsens 
Maria Barnung, Learnmark Horsens 

 
Afbud Bent Johannesen, Dansk Metal 

Søren Djursland, DI 
Peter Hjortdal Andersen, Learnmark Horsens 
Malene Munk-Madsen, DI 
Jackapat Pimkeaw, lærlingerepræsentant, Dansk Metal 
Kian Frederiksen, Learnmark Horsens 
 

Referent Carina Würtz Rolskov  

Links 
https://www.learnmark.dk/om-learnmark/organisation/bestyrelse/ 

https://iu.dk/media/jt2ik5c0/2023-luu-haandbog.pdf 

Dagsorden 

1. Velkomst og nyt fra formandskabet 
a. Nyt fra den lokale metalafdeling v/ Jane Winther Hougaard 

2. Debat om ny skolereform 
a. Er EPX godt eller skidt? 

b. Kan man tilgå erhvervsuddannelse efter 9. klasse? 
c. Hvor efterlader det erhvervsuddannelser i det hele taget? 

3. Lærersituationen på Learnmark generelt 
a. Er behovet for faglærere dækket? 
b. Er bemandingen fyldestgørende? 
c. Hvordan er alderssammensætningen? 
d. Er der plan for fremtidens lærerbehov? 

4. AMU-udbudsrunde  
5. Nyt fra EUD-området  

a. Opfølgning på Nordea-midler/3D-print 
6. Ny teknologi 

7. Godkendelse af virksomheder 
8. Eventuelt 

 
 
Ad 1) 
Jane Winther Hougaard bød velkommen til dagens LUU-møde.  
 
Torben Gadegaard har været til møde på metalskolen med forbundets uddannelsessekretariat.  
Her var indlæg fra tænketanken DEA, som orienterede om deres undersøgelse omkring trivslen op alle 

landets erhvervsuddannelser. Undersøgelsen har haft blandt andet haft fokus på professionel dannelse, 
arbejdsmiljø, fagligt miljø samt sammenhængen med skole og læreplads.  

https://www.learnmark.dk/om-learnmark/organisation/bestyrelse/
https://iu.dk/media/jt2ik5c0/2023-luu-haandbog.pdf
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Resultaterne fra deres undersøgelse viste en meget høj andel af tilfredse elever i forhold til kvaliteten af 

elevpladsen. Undersøgelsen viste, at jo yngre man er, jo mere tilfreds er man med sit lærested.  
Der var enighed blandt kønnene om, at tre parametre er vigtige i et uddannelsesforløb:  

• Forståelse for at man er lærling/elev 
• Løbende feedback 
• Hjælp ved utilfredshed 

 
Pigerne vægter desuden sproget højt – der skal tales ordentligt til hinanden, mens drengene også har 

fokus på læringen i skolen.  
Desuden anbefales der en onboardingproces og lærlingeansvarlige i værkstederne.  
 
DEA ønsker også at lave målingen for virksomhederne. 
 

Dansk Metals frafaldsstatistik viser tydeligt, at der er nogen uddannelser, der er store problemer med 

frafald. Jacob Bismuth redegjorde for at der er store geografriske forskelle i forhold til landsgennemsnit, 
som kan spille ind. Hos Learnmark er der ikke udfordringer med frafaldet. Via det netop afsluttede 
trepartsprojekt blev der sat flere fastholdelsesinitiativer i værk, blandt andet etablering af klublokaler, 
fokus på trivselssamtaler, morgenvækning, sociale arrangementer og ikke mindst samtaler med elever i 
prøvetiden i virksomhederne.  
 
Ad 2) 

Jacob præsenterede den nye uddannelsesreform. Præsentationen er vedhæftet som bilag til referatet.  
Der er stadig mange ubekendte faktorer. Learnmark føler sig sikre på at EPX’en kommer til at ligge på en 
af skolens adresser.  
EPX’en starter i august 2030.  
 
Torben Gadegaard supplerede oplægget med, at Dansk Metal politisk arbejder på at de afklarede 9. klasse 
elever skal kunne vælge en erhvervsuddannelse efter grundskolen. 

 
Torben Gadegaard udtrykte undren over at 100 millioner kr. bliver frataget erhvervsuddannelserne til 
finansiering af den nye EPX.  

 
Ad 3) 
Jacob Bismuth stillede sig meget undrende overfor punktet til dagsordenen og udtrykte stor utilfredshed 

med at en tidligere navngiven medarbejder kan være ophavsmand til dette punkt. Jacob Bismuth 
præciserede at udvalget er et rådgivende organ til skolen, hvorfor det er bekymrende at sådanne emner 
forventes drøftet i et LUU. Medarbejderstab, bemanding og sygdom er en del af driften, som varetages af 
skolen. Det er ikke LUUs ansvarsområde. Det er vigtigt, at disse ting bliver behandlet fortroligt og der ikke 
spredes unødige dårlige rygter om dette.  
Der er desuden ingen grund til bekymring for sammensætningen af medarbejderstaben, som har de rette 
kompetencer og som aldersmæssigt ligger i langt under pensionsalderen.  

Alle elever bliver undervist i den tid, som de har krav på.   
 
Ad 4) 
Maria Barnung orienterede om den kommende AMU-udbudsrunde i 2025.  
Til januar 2025 kommer der en ny AMU-udbudsrunde, hvor skolen skal søge om alle AMU-godkendelser 
igen. Der er ved ansøgningsrunden et minimumskrav på aktivitetsniveau. 
Det er ikke længere muligt at låne godkendelser af hinanden skolerne imellem. 

 
Maria orienterede om følgende kurser:  
 
Bliv effektiv med kunstig intelligens – AI 
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_flyer_Laer_at_effektivisere_dine_ar
bejdsopgaver_med_AI_191124_(1).pdf  

 
 
 
 

https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_flyer_Laer_at_effektivisere_dine_arbejdsopgaver_med_AI_191124_(1).pdf
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_flyer_Laer_at_effektivisere_dine_arbejdsopgaver_med_AI_191124_(1).pdf
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Oplæring af medarbejdere 
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_folder_sidemandsoplaering_210224

.pdf  
 
Mentoruddannelse  
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_folder_mentoruddannelse_210224.
pdf  
 
EUD-Praktikvejledning – for den daglige oplærer 

https://kursus.learnmark.dk/eud-praktikvejledning-for-den-uddannelsesansvarl  
 
 
Ad 5) 
Jacob Bismuth orienterede om at der er indkøbt nye 3D-printere. Der er bestilt resinprintere samt SLS-

printer til brug i VUF-pakkerne.  

Fiberlaseren kommer i uge 3, men der er udfordringer med godkendelsen af skolens gaslager, da der skal 
større mængder af gas ind.  
Skolen har adgang til 3D-scan via Videncentret.  
Afdelingerne er ved at implementere Solidworks og Solidcam.  
 
Ad 6) 
Drøftet under punkt 5.  

 
Ad 7) 
Jane Winther Hougaard orienterede om, at en virksomhed er blevet godkendt til industriteknikerlærling.  
 
Ad 8) 
Jacob Bismuth orienterede om at der er to industriteknikerlærlinge til svendeprøve nu.  
 

Skolens bestyrelsesformand Tine Valente deltager på næste LUU-møde.  
 
Kian Frederiksen finder en virksomhed, som vi kan besøge i forbindelse med næste LUU-møde.  

 
Mestrene inviteres ind på skolen i forbindelse med lærlingenes hovedforløb. Tidligere har det været en 
åben indkaldelse, men skolen vil forsøge at invitere til en bestemt dato i håb om større deltagelse. Skolen 

vil gerne skabe et tættere forhold til virksomhederne, så der opnås større bevidsthed om hvad lærlingene 
laver på skolen.    
 
Der skal findes en ny lærlingerepræsentant for 2025, da udvalgets nuværende lærlingerepræsentant bliver 
udlært.  
 

https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_folder_sidemandsoplaering_210224.pdf
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_folder_sidemandsoplaering_210224.pdf
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_folder_mentoruddannelse_210224.pdf
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_folder_mentoruddannelse_210224.pdf
https://kursus.learnmark.dk/eud-praktikvejledning-for-den-uddannelsesansvarl

